
 

 

    

    

    

   

 

 
 

 

Zápis ze dne 13. 11. 2019 

 
 

HODNOCENÍ ČINNOSTI ČPTM 

 

 

KRAJSKÝ ATLETICKÝ SVAZ  

OLOMOUC 
 

 

 

 

 

 

Přítomni: D. Dočkal, Z. Rakowski, J. Hynková, D. Ovečka, M. Čečman, D. Uhlíř, 

V. Klvaňa, M. Sadil, M. Esterka, T. Vykydal, V. Rus, R. Novotný 

 

 

Jednání řídil:  D. Dočkal  

 

 

Program: 

1. Úvod: Přivítání zúčastněných, seznámení s programem jednání a obecný úvod. 

2. Hodnocení činnosti jednotlivých sportovních středisek (SpS) za roční tréninkový 

cyklus (RTC) 2018/19. 

3. Hodnocení činnosti SG. 

4. Hodnocení SCM KAS. 

5. Různé. 

 



Úvod 

1. Přivítání zúčastněných, seznámení s programem jednání a obecný úvod 

/ D. Dočkal / 

 

Hodnocení: 

 

2. Hodnocení činnosti sportovních středisek (SpS) za roční tréninkový cyklus 

(RTC) 2018/19 

/ D. Uhlíř, D. Ovečka, M. Sadil, V. Klvaňa, T. Vykydal / 

 

 

I. Atletický klub Olomouc, z. s. 

 

V SPS nedošlo v organizačních změnách, zůstal stejný vedoucí trenér SPS i vedoucí 

trenérka atletických přípravek. Došlo ke snížení počtu aktivních závodníků. Důvody jsou 

zejména nesplnění počtu 6 závodů za sezónu (rodinné důvody, školní povinnosti, motivace 

na závody o víkendech z důvodu výkonnosti apod.).  

 

VT SPS David Uhlíř upozorňuje na chybu ve formuláři hodnocení SPS: 

- otevřít možnost vyplnění umístění v soutěži družstev na Mistrovství Moravy a Slezska 

mladšího žactva ve formuláři Hodnocení činnosti SPS. 

 

 

II. Atletický klub Prostějov, z. s. 

 

Vedoucí trenér SPS D. Ovečka připomenul, že SPS v Atletickém klubu Prostějov 

působí na školním hřišti při ZŠ Jana Železného na dráze o délce 333 m, kde se stal nyní také 

ředitelem školy. Na stadionu nemají kompletní vybavení – chybí sektor pro skok o tyči a 

sektor pro hod diskem a kladivem. Proto v soutěžích družstev žactva dosahují průměrných 

výsledků a neobsazují závodníky všechny disciplíny. Vybudování čtyřsetmetrového 

městského stadionu v Prostějově je zatím v nedohlednu. Nově zařazení žáci 6. tříd do SPS 

ještě v této době nedosáhli statutu aktivního sportovce – registrace a zařazení do SPS až 

v září. V Prostějově dosáhli dle jeho slov také kapacitních možností v účasti závodníků. 

V Prostějově nepatří nyní atletika mezi top sporty /volejbal, tenis/.  Některým mladým 

atletům také chybí motivace vzhledem k nízké výkonnosti.  

 

AK Prostějov se v roce 2019 zapojil do projektu Atletika pro Rodinu. S tímto 

projektem byli velice nespokojeni a z projektu brzy vystoupili. Společné sportování dětí a 

rodičů z atletických přípravek již tradičně 16 let pořádají. Nabídli pomoc a své know how 

aby projektu pomohli, byli však odmítnuti. 

 

 

III. Atletický klub Šternberk, z. s. 

/ M. Sadil / 

 

 

VT SPS M. Mondeková omluvena. Ve Šternberku působí dostatečně široká trenérská 

základna, která se ještě postupně vzdělává. V roce 2019 se několik trenérů školí na trenéry 

3. třídy. Administrativní chybou v letošním roce zařazeno méně členů do SPS. Největší 

problémy mají s prostorovými podmínkami. Působí na hřišti při ZŠ Dr. Hrubého. Dále 

spolupracují s AK Olomouc a občas trénují v Olomouci či v Ostravě v hale. Zažádáno a 

přislíbeno vybudování stadionu o 6 drahách. Nemají problém, aby většina zařazených 

sportovců byla aktivních. Pořádají Běžecký pohár dětí a mládeže Ol. kraje, kde se účastní 



téměř všichni atleti z SPS Šternberk. Problémy s testováním řeší na soustředěních, kde vše 

pohodlně splní.  

 

Miroslav Sadil navrhuje zařadit krosové závody mladšího žactva do hodnocení SPS. 

V. Rus připomněl, že není metodicky vhodné hnát mladší žactvo do výkonnosti, zejména z 

důvodu psychického vyčerpání atp.  

 

 

IV. Sportovní klub Přerov 1908, z. s. 

/ V. Klvaňa / 

 

 

V SK Přerově dosáhli lepšího hodnocení jako v loňském roce. Postupně také rozšiřují 

trenérský kádr. Aktuálně dostali od ČAS z dotace MŠMT novou vrhačskou klec. Mají 

zažádáno na MŠMT také na kompletní rekonstrukci a rozšíření stadionu. Pořadatelsky jsou 

velice aktivní, pořádají navíc také oddílové víceboje. 

 

V. TJ Šumperk, z .s. 

/ T. Vykydal / 

 

V TJ Šumperk dosáhli dle hodnocení VT SPS kapacitních možností počtu atletů 

zařazených v SPS. Zdůraznil, že se budou dále zaměřovat spíše na kvalitu než kvantitu členů 

SPS. Pořadatelsky dosáhli také maximálních možností a nemají personální obsazení pro 

uspořádání více závodů např. v pracovních dnech. 

 

T. Vykydal vyjádřil připomínky k obecnému testování v rámci SPS. S testováním mají 

problémy zejména z časových důvodů, personálních a organizačních možností. Naráží také 

na slabiny s prostorovými podmínkami pro testování a na jeho objektivitu – ovlivnění větrem 

apod. V. Rus informoval o možnosti využití výsledků ze závodů OVOV  do testování SPS. 

 

Proběhla diskuze nad smyslem testování. V. Rus zdůraznil zejména didakticko-

metodický důvod testování v SPS. Atleti zařazení později do SPS by měli umět tyto základní 

dovednosti. T. Vykydal nesouhlasí s uvedením hodnocení „0“ v obecném testování. I nejnižší 

výkon by měl být ohodnocen ziskem 1 bodu. Př.: Mistryně ČR ve starším žactvu 2019 v běhu 

na 1500m Iva Gieselová „málem“ nesplnila test v hodu medicinbalem a musela jej opravovat. 

Z tohoto důvodu by nebyla zařazena do SPS? 

 

3. Hodnocení činnosti SG 

/ M. Esterka / 

 

Na sportovním gymnáziu Jiřího Wolkera v Prostějově působí v pozici trenéra atletiky 

Michal Esterka na 1/3 pracovní úvazek. 

 

Předseda KAS Olomouc D. Dočkal konstatoval, že SG nedodalo výboru KAS Olomouc 

hodnocení činnosti SG za RTC 2018/2019.  

 

Dle slovního vyjádření na oponentuře M. Esterka konstatuje, že na SG v Prostějově je 

v současné době 6 atletů - 4 v druhém ročníku a 2 v prvním. V roce 2020 se plánuje hlásit 7 

atletů. Předseda KASO komentoval nešťastné umístění SG v Prostějově vzhledem 

k nedostatečným podmínkám.  

 

Hodnocení činnosti SG bude zasláno na předepsaném formuláři přímo na OM ČAS. 

 

 



4. Hodnocení SCM KAS 

/ Z. Rakowski / 

 

VT SCM OK průběžně zasílá zpravodaje a informace z dění SCM v Olomouckém 

kraji. V roce 2019 bylo zařazeno 23 atletů v SCM z Ol. kraje. Na rok 2020 je v návrhu na 

zařazení 30 atletů. Z. Rakowski zhodnotil činnost nových trenérů SCM. Projekt je nastaven 

správně. Z. Rakowski však nemá dostatečné informace o těchto trenérech ze všech klubů 

KASO a koho tito trenéři trénují. Pro nové výběrové řízení na příští rok navrhuje, aby 

informace o žádostech z klubů i o přiřazených trenérech a o atletech, které tito trenéři trénují, 

šly také VT SCM. 

 

Z. Rakowski navrhuje změny v systému SCM: 

„Podle mého názoru by se v mládežnické atletice měla rozlišit reprezentace ČAS a 

talentovaná mládež. Měly by se vytvořit 4 stupně mládežnické atletiky, 1. stupeň - přípravky 

(1. - 5. třída), 2. stupeň - atleti v SpS (mladší a starší žactvo), 3. stupeň - atleti v SCM (dorost 

a junioři), 4. stupeň - reprezentanti v kategorii dorostu a juniorů. Vedoucí trenéři SCM, by 

měli na starosti koordinaci a přípravu atletů zařazených do SCM v kraji a vedoucí trenéři 

sekcí (reprezentační trenéři) by měli na starosti atlety - reprezentanty ČR zařazené do skupiny 

"TOP" a "A" v SCM. Myslím si, že by vedoucí trenér SCM měl mít větší pravomoce a 

finanční prostředky pro pořádání kempů, testovacích srazů či krátkých soustředění pro členy 

SCM v kraji.“ 

 

Bližší specifikace k návrhům na změny v systému projedná na schůzi VT SCM s vedoucím 

OM ČAS. 

 

5. Různé 

/ V. Rus, D. Dočkal / 

 

Proběhla diskuze nad motivací a účastí atletů na závodech. V. Rus informoval, že by 

možností bylo uspořádání nižší úrovně soutěží typu oddílových přeborů v týdnu. D. Dočkal 

poukázal na vzory v televizi při hodnocení vystoupení reprezentantů a používání formulace – 

„my jsme si to tady šli užít“. Takže i někteří mladí sportovci si závody „užívají“ a netouží po 

co nejlepších výkonech. 

 

V. Rus se zeptal na možnost projektu Atletické Akademie v Olomouci. Koncept viz 

Plzeň. V Olomouci již roce 2018 připravován interní projekt Akademie, pro úzké portfolio 

nejlepších v kategoriích juniorů/dospělých, který však nebyl dokončen. Realizace AK 

v rozsahu pilotního projektu v Plzni, by dle vyjádření D. Dočkala bylo jistě schopno získat 

ekvivalentní podporu od municipality, ale bylo by potřeba dořešit spolupráci se středními 

školami z důvodů nevhodně umístěných sportovních gymnázií v Olomouckém kraji. 

 

V. Rus se dotázal, zda jsou všem jasná kritéria hodnocení SPS. Zařazení jednotlivých 

oddílů na RTC 2019/2020 bude zasláno. Ústní informace o bodovém výsledku hodnocení 

takto: 

Olomouc I. pásmo – 44,69 b. 

Přerov II. pásmo – 31,6 b. 

Prostějov II. pásmo – 29,49 b. 

Šumperk II. pásmo – 28,29 b. 

Šternberk II. pásmo – 27,5 b. 

 

Kontrola a podpis zápisu jednání 

Zapsal: Robert Novotný    Ověřili: D. Dočkal, Z. Rakowski 


